
Pyörät lähtevät pyörimään pikkuhiljaa kiihtyen. Olen kiertänyt viimeiset kaksi kuukautta Keskustan

varapuheenjohtajaehdokkaana ympäri Suomea. Kierros on antanut minulle paljon ja hahmotan taas

hyvin koko Suomen tarpeita uudelle hallituskaudelle. Kierros on auttanut hahmottamaan kasvun eväitä

myös puolueelleni Keskustalle. Tiivistin sanoman Reissuvihoksi, joka kannattaa käydä lukemassa.

Tervetuloa mukaan kampanjaan ja puoluekokoukseen 23.9.!

Samalla hallitus on päässyt kuuden kuukauden jälkeen itse asiaan. Eduskunnan valiokuntiin on saatu

ensimmäiset hallituksen esitykset viime viikolla ja kiirettä pitää. Sosiaali- ja terveysvaliokunnan osalta

voin jo nyt arvioida, että syksystä tulee erittäin kiireinen. Nyt käsittelyssä on vammaispalvelulain

siirtäminen.

Valtiovarainministeri julkaisi myös ensimmäisen budjetin ehdotuksen. Hallitus ottaa velkaa neljän

vuoden aikana noin 40 miljardia euroa. Se on samaa luokkaa kuin Rinteen/Marinin hallitus, vaikka nyt

ei ole koronapandemiaa. Kymmenien vuosien aikana kertyneen velan tasapainottaminen ei tietenkään

tapahdu hetkessä keneltäkään, mutta odotin kyllä nopeampaa tahtia hallituksen puheiden perusteella. 

Koska velkaantuminen vastaa aikaisempaa tahtia, niin isoin mittari tälle hallitukselle onkin se,

kykeneekö se tekemään oikeudenmukaista politiikkaa. Tästä tulen hallitusta arvioimaan. Haluan olla

tulevaisuuteen katsova ja rohkea poliitikko tälläkin kaudella. Tämän kirjeen avulla pyrin kertomaan

teille, mihin kaikkeen aikaani kansanedustajana käytän.

18.9.2023

Hilkka Kemppi

HYVÄÄ SYKSYÄ JA TERVETULOA MUKAAN!



Olen ehdolla Keskustan varapuheenjohtajaksi Turun
puoluekokouksessa 23.9.

Haen Keskustan varapuheenjohtajaksi syyskuun

ylimääräisessä puoluekokouksessa. Toivotan kaikki

lämpimästi tervetulleeksi mukaan kampanjaan. 

 

Keskustan viimeinen vuosikymmen on mennyt persuja

ja vihreitä vahtiessa. Se on ollut tarpeellista monet

kerrat, mutta mihin se on johtanut? Meidän tulee

keskittyä omaan puolueeseen ja jättää vilkuilut

vasemmalle ja oikealle. Mihin Keskusta on maata

viemässä? 

 

Meitä yhdistää pyrkimys kestävään tulevaisuuteen.

Kaikkialla Suomessa tulee olla asumisen edellytykset,

eikä se tapahdu itsestään. Meidän tulee uskaltaa

unelmoida ja tavoitella aikaa, jossa köyhyys,

riittämättömyys ja puute häviävät. Kokonaisvaltainen

kestävyys on otettava politiikan ytimeen. Alueiden ja

ihmisten välinen eriarvoistuminen tulee pysäyttää.

Keskustan uusi suunta on etsittävä yhdessä, mutta yli

satavuotias arvopohja kantaa kyllä. 

 
Jos haluat mukaan kampanjatiimiin, olethan yhteydessä

minuun tai kampanjapäällikkööni Mika Ågreeniin

(mika.t.agren@gmail.com)

Mikään satsaus perheisiin ei ole liikaa 

Johtajuutta maahanmuuttopolitiikassa ja

kansainvälisissä suhteissa 

Työelämä ja yrittäjyys kestäväksi 

Olemme ennen kaikkea sivistysliike 

Vaihtoehto Kokoomuksen kylmälle talousihanteelle 

Suomeen mahtuu vielä miljoona kepulaista 

Herätä kansanvalta ja johtajuus 

Monipaikkaisuus on mahdollisuus 

Reissuvihkossani linjani Suomelle ja Keskustalle

Olen kiertänyt Suomen päästä päähän. Kilometrien
varrella visioni Keskustan ja Suomen parhaaksi on
kiteytynyt esitykseksi uudesta yhteisestä suunnasta.
Opettajana on luontevaa nimetä tuotos Keskustan
reissuvihoksi, sillä tämä vihko on yhdessä koottu ja
toivottavasti vielä matkan varrella monta kertaa
täydentyvä yhteinen suunta. 

Kahdeksan keinoa ryhtiliikkeeseen 

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

Voit lukea reissuvihkoni kokonaisuudessaan täältä:
https://issuu.com/hilukemppi/docs/reissuvihko 

TAVATAAN
22.9. TURKU 

klo 20.30, varapuheenjohtajapaneeli 

Radisson Blu Marina Palacessa 

 

23.9. TURKU 

klo 9.30, varapuheenjohtajapaneeli 

Turun messukeskuksessa

1.10. LAHTI

Keskustan tulevaisuustyöpaja Päijät-Hämeessä

mailto:mika.t.agren@gmail.com
https://issuu.com/hilukemppi/docs/reissuvihko


KIRJOITUKSET
17.9. Hallitus ajaa ihmisiä köyhyyteen

8.9. Keskustan Hilkka Kemppi vaatii kirjallisessa

kysymyksessään hallitusta valmistelemaan

lähikoululisää 

7.9. Keskustan varapuheenjohtajaehdokas Kemppi

julkaisi kahdeksan kohdan ryhtiliikkeen Keskustalle –

Suomeen mahtuu vielä miljoona kepulaista

28.8. Kokoomus ei tunnista duunariköyhyyttä

27.8. Ikäsyrjintään ja osa-aikatyön alasajoon ei ole

varaa 

22.8. Hallituksen tulee toteuttaa vaalilupauksensa

sähkön huippuhintojen puolittamisesta 

18.8. Viron veromalli olisi hallitukselta nyt tervetullut

yllätys yrityksille

16.8. Työmarkkinoiden ikäsyrjintä vaatii lakimuutoksia 

31.7. Keskustan Kalmari ja Kemppi: ”Missä viipyvät

toimet suden kannanhoidollisen metsästyksen

täytäntöön panemiseksi?”

30.7. Kansanedustaja Kemppi Valkeakosken

poliitikkopaneelissa: Hallituksen tulee tehdä

korjausliike, jotta Suomi välttää Japanin kaltaisen

eskaloituvan väestökriisi

27.7. Lähikoulu ja oppimisen tuki voivat säästää

hengen

8.7. Lähipalveluiden ja sote-rahoituksen puolesta on

taisteltava 

8.7. Lähipalveluiden puolesta on nyt taisteltava 

6.7. Kansanedustaja Hilkka Kemppi avaa Keskustan

varapuheenjohtajakilpailun – “Haaveilen ulospäin

avautuvasta Keskustasta”

4.7. Keskustan ja hallituksen koulutuspolitiikalla on

eroja

Kirjallinen kysymys lähikoululisästä

Jätin kirjallisen kysymyksen lähikoulujen

turvaamisesta. Ehdotan lähikoululisää, jonka avulla

voitaisiin tukea lasten kannalta toimivaa kouluverkkoa.

Aloitteen allekirjoitti 16 kollegaa. 

 

Lähikoululisä kannustaisi kuntia lakkautusten sijaan

kehittämään lähi- ja kyläkoulujaan mahdollistaen näin

myös pienempien koulujen pitämisen auki 

 

Koulujen lakkautuksia perustellaan usein taloudellisilla

syillä. Tilastot eivät kuitenkaan puhu sen puolesta.

Tilastokeskuksen luvut osoittavat, että oppilasta

kohden perusopetuksen menot ovat nousseet

viidenneksellä samalla kun puolet kouluista on

lakkautettu. Myös kansallinen koulutuksen

arviointikeskuksen uunituoreen tutkimuksen mukaan

koulujen lakkauttamisen vaikutus kuntien talouteen ja

elinvoimaan on negatiivinen. 

 

Voit lukea kirjallisen kysymykseni täältä: 

https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/Kysymys/Sivut/KK

_58+2023.aspx

Jatkan Hämeen metsäneuvoston jäsenenä

Jatkan motivoituneena työtä Metsäkeskuksessa

Hämeen metsäneuvoston jäsenenä - valmiina

turvaamaan metsäteollisuuden tulevaisuuden, metsien

monimuotoisuuden ja metsätilallisten elinkeinon.

Metsäneuvostojen keskeinen työ on  myös alueellisten

metsäohjelmien laatiminen.  

Tämä on viides vuoteni metsäneuvoston jäsenenä.

Ilokseni voin todeta, etteivät Evolla suorittamani

korkeakouluopinnot ole menneet hukkaan! 

https://www.hilkkakemppi.fi/2023/09/08/keskustan-hilkka-kemppi-vaatii-kirjallisessa-kysymyksessaan-hallitusta-valmistelemaan-lahikoululisaa/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/09/08/keskustan-hilkka-kemppi-vaatii-kirjallisessa-kysymyksessaan-hallitusta-valmistelemaan-lahikoululisaa/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/09/07/keskustan-varapuheenjohtajaehdokas-kemppi-julkaisi-kahdeksan-kohdan-ryhtiliikkeen-keskustalle-suomeen-mahtuu-viela-miljoona-kepulaista/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/09/07/keskustan-varapuheenjohtajaehdokas-kemppi-julkaisi-kahdeksan-kohdan-ryhtiliikkeen-keskustalle-suomeen-mahtuu-viela-miljoona-kepulaista/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/08/28/kokoomus-ei-tunnista-duunarikoyhyytta/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/08/22/hallituksen-tulee-toteuttaa-vaalilupauksensa-sahkon-huippuhintojen-puolittamisesta/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/08/22/hallituksen-tulee-toteuttaa-vaalilupauksensa-sahkon-huippuhintojen-puolittamisesta/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/08/18/viron-veromalli-olisi-hallitukselta-nyt-tervetullut-yllatys-yrityksille/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/08/16/tyomarkkinoiden-ikasyrjinta-vaatii-lakimuutoksia/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/08/16/tyomarkkinoiden-ikasyrjinta-vaatii-lakimuutoksia/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/31/keskustan-kalmari-ja-kemppi-missa-viipyvat-toimet-suden-kannanhoidollisen-metsastyksen-taytantoon-panemiseksi/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/30/kansanedustaja-kemppi-valkeakosken-poliitikkopaneelissa-hallituksen-tulee-tehda-korjausliike-jotta-suomi-valttaa-japanin-kaltaisen-eskaloituvan-vaestokriisi/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/27/lahikoulu-ja-oppimisen-tuki-voivat-saastaa-hengen/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/08/lahipalveluiden-puolesta-on-taisteltava/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/08/lahipalveluiden-puolesta-on-taisteltava/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/08/lahipalveluiden-puolesta-on-nyt-taisteltava/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/08/lahipalveluiden-puolesta-on-nyt-taisteltava/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/06/kansanedustaja-hilkka-kemppi-avaa-keskustan-varapuheenjohtajakilpailun-haaveilen-ulospain-avautuvasta-keskustasta/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/07/04/keskustan-ja-hallituksen-koulutuspolitiikalla-on-eroja/


TERVETULOA
VIERAAKSENI

EDUSKUNTAAN 8.11.!
Olet lämpimästi tervetullut vieraakseni eduskuntaan 

ke 8.11. klo 16.45 alkaen. 

Vierailuun kuuluu opastettu kierros eduskunnassa sekä

yhteinen tapaamisemme kahvikupposen äärellä.  

Vierailun yhteiskesto on n. 2 tuntia. Mukaan mahtuu 50

henkilöä. Osallistuville lähetetään tarkemmat

saapumisohjeet lähemmin. 

Voit ilmoittautua mukaan tämän linkin kautta.

tai laittamalla viestiä avustajalleni Siiri Mertakorvelle

(siiri.mertakorpi@eduskunta.fi). 

Hallituksen tulee toteuttaa vaalilupauksensa sähkön
huippuhintojen puolittamisesta 
 
Elokuun lopulla koimme sähkönhinnan hintapiikin,

mikä muistutti, että energiakriisi ei ole ohitse. Viime

joulukuussa Kokoomus lupasi, että heidän mallillaan

sähkön huippuhinnat tippuvat puoleen. Myös

Perussuomalaiset lupasivat, että sähkön hinta laskee

puolueen esittämällä uudella mallilla. Odotan

hallitukselta pikaisia toimenpiteitä. 

 

Sähkön hinnoittelua tulisi korjata vakaammaksi, mikäli

sopiva malli löytyy. Edellinen hallitus kevensi sähkön

huippuhintoja veronalennuksilla, jotta suomalaiset

selvisivät viime talven ylitse. Seuraava talvi ei tule

kuitenkaan olemaan juuri helpompi, sillä energian

saatavuuden pienetkin häiriöt nostavat hintaa

välittömästi. Veronalennukset tiukassa tilanteessa ovat

edelleen nähdäkseni välttämättömiä, vaikkakin paras ja

edullisin ratkaisu olisi pysyvä uudistus. 

Kokoomus ei tunnista duunariköyhyyttä 
 
Laiskuudesta ei pidä palkita, mutta huono-osaisuus ei

ole usein oma vika. YLE uutisoi 27.8. siitä, että

Suomessa on 30 000 köyhää lapsiperhettä enemmän

kuin vuosi sitten. Tilanne on erittäin vakava ja kehitys

menee väärään suuntaan. Näistä lapsista on kiinni se,

onko meillä tulevaisuudessa yrityksiä vai ei. 

 

Ihmettelen suuresti, miksi hallitus poistaa

työttömyysturvan lapsikorotuksen tai miksi yrittäjille

maksettava kertakorvaus perhevapaiden

kustannuksista lähes puolitetaan? Hallituksen toimet

lisäävät epävarmuutta ja laskevat syntyvyyttä

entisestään aikana, jolloin mikään satsaus

syntyvyyteen ei ole liikaa. Osa-aikaisen työn

lisääminen ja maahanmuuttajien toimivat

työllisyyspalvelut auttaisivat äitejä palaamaan

perhevapailta työelämään. 

 

Lapsiperheiden köyhyys on jo pitkään ollut Suomen

vakavimpia häpeäpilkkuja. Elämisen hinta ja inflaatio

on laittanut monet perheet tiukoille. Lapsiperheiden

toimeentulo-ongelmat ja köyhyys lisääntyvät

hallituksen toimenpiteiden seurauksena. On myös

hyvä muistaa, että i puolessa köyhistä lapsiperheistä

käydään töissä. Puolustan sitä, että jokainen on

oikeutettu ihmisarvoiseen elämään vastoinkäymisistä

huolimatta.

 

Talouden sopeuttamisesta olen pitkälle samaa mieltä.

Pakko on kuitenkin huono perustelu silloin, kun

vaihtoehtoja olisi. 

 

Hallitusohjelmassa on valittu keventää niin, että mm.

kansanedustajat vapautetaan solidaarisuusverosta ja

sen piirissä on vasta 150 000 euron tuloilla. Tällä

hetkellä solidaarisuusvero tuottaa 110 miljoonaa euroa

vuodessa. Jatkossa enää reilun kolmanneksen siitä.

Paine on tämän vuoksi suuri menosäästöissä ja apua

tarvitsevilta joudutaan leikkaamaan.

https://forms.gle/2zLrYc9beQfiPisD6

